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25 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МОЛОДІ

Урочисте відкриття сезо-
ну розпочалося на спорт-
майданчику РОК «Біле озе-
ро», де художніми майстрами
та аніматорами було органі-
зоване яскраве святкове
дійство за участю співочих та
хореографічних творчих ко-
лективів Палацу культури
РАЕС. Кращим спортсменам,
вокалістам та танцюристам
випала нагода підняти пра-
пори України, атомної Ком-
панії та дитячого літнього
оздоровчого табору.

Привітав юних гостей
начальник управління со-
ціальних об’єктів Володи-
мир Ткачук. Він зазначив,
що програма відпочинку
дітей розпланована на
кожен день: про них піклу-
ватиметься увесь персо-
нал реабілітаційно-оздо-

ровчого комплексу, а також
спеціалісти Палацу куль-
тури та спорткомплексу
РАЕС.

Насичена фізкультур-
но-оздоровча та культур-
но-розважальна робота
літнього табору — це занят-
тя в творчих та спортив-
них гуртках, ігри, змагання,
конкурси, майстер-класи,
тематичні вечори та святко-
ві дискотеки, а за теплої

погоди — сонячні ванни та
водно-оздоровчі процедури.

Як розповіла художній
керівник Палацу культури
Оксана Федоренко, на ді-
тей очікують майстер-класи
з хореографії, декоратив-
но-ужиткового та драма-
тичного мистецтв. Тренер-
викладач з плавання Назар
Усаченко підкреслив, що усі
маленькі відпочивальники
будуть залучені до змагань

з міні-футболу, пляжного
футболу, стрітболу, настіль-
ного тенісу, легкої атлетики
та плавання.

Крім того, потішить уч-
нівську молодь безкош-
товний доступ до мережі
Wi-Fi, комфортабельні жит-
лові умови в будиночках,
система кондиціонування в
їдальні, розширені пірс та
пляж з оновленими сонце-
захисними навісами.

Феєрія оздоровчих заходів, спортивних та культурних розваг
Літо-2017 на базі РОК «Біле озеро» відкривали 70

дітей з міста-супутника РАЕС — гуртківці Палацу куль-
тури та вихованці спортивного комплексу «Ізотоп». Під
час відпочинку на них чекає справжня феєрія оздоров-
чих заходів, спортивних та культурних розваг.

Каждый год в последнее воскресенье июня в
Украине отмечается День молодежи.

Это праздник сильных духом, целеустремленных, прин-
ципиальных, честных и независимых молодых людей. С уве-
ренностью можно сказать, что молодежь Украины — это
достояние, надежность и будущее нашей страны!

Отдельно хочется сказать об атомной молодежи, частью
которой мне повезло стать. Работая на важных стратегиче-
ских предприятиях, выполняя сложные производственные
задачи, мы не забываем и об общественной, спортивной,
научной деятельности, прославляя не только свои города,
но и Украину!

Вдуматься только, наша работающая молодежь пред-
ставляет страну на различных спортивных соревнованиях,
становясь чемпионами Украины, мира, участниками Олим-
пийских игр. Разрабатывает и выигрывает различные кон-
курсы производственного направления, является поэтами,
писателями, актерами, режиссерами. В этот трудный для
всей страны период не стоит в стороне, помогает армии!
Усердно трудится на различных должностях, в том числе и
руководящих.

Наши старшие руководители говорят нам: «Ребята! Вы
наша смена, наше будущее!» Поверьте, молодежь Атом-

профсоюза Украины не подведет! С помощью наших
наставников, руководителей, с нашей энергией и целе-
устремленностью мы станем будущим атомной отрасли! 

С праздником, молодые коллеги. Пусть все задуманное
осуществится, здоровья и добра вам и вашим семьям, мир-
ного неба над головой!

Михаил КОСТЮЧЕНКО,
заместитель председателя

Организации молодежи Атомпрофсоюза,
председатель организации молодежи

ППО ОП ЮУАЭС

ЗІ СВЯТОМ ТВОРЧОСТІ, НАТХНЕННЯ, ЕНЕРГІЇ ТА ПІЗНАННЯ,
БЕЗПЕРЕРВНИХ ПОШУКІВ, РЕАЛІЗАЦІЇ НАЙСМІЛИВІШИХ ЗАДУМІВ!
Будущее отрасли —
в надежных руках

Для ребят из состава
Совета ОМ ППО ОП ЮУАЭС
это стало дебютом в работе
с детскими площадками,
учились на своих ошибках.
Строили, разбирали, пере-
делывали и собирали за-
ново. В результате удалось
даже усовершенствовать
заводскую конструкцию,
усилив ее и сделав более
безопасной. 

После завершения ра-
бот, 1 июня, в День за-
щиты детей, детская пло-
щадка торжественно была
передана в эксплуатацию.
А еще организация мо-
лодежи ППО ОП ЮУАЭС в
рамках шефской помощи
подарила детскому реаби-
литационному центру боль-
шую школьную магнитную
доску и профессиональный

двухуровневый турник, уста-
новленный на территории
спортивной площадки.

Если у нас в стране
возникает потребность в
реабилитационных цент-
рах для детей, общест-
во должно приложить мак-
симум усилий, чтобы в
таких центрах дети полу-
чали полноценную реаби-
литацию.

Председатель органи-
зации молодежи ОП ЮУАЭС
Михаил Костюченко позд-
равил детей с праздником и
призвал не забывать о них,
оказывать помощь не только
к праздникам, но и в течение
всего года.

Денис БУТЫРСКИЙ,
член Совета

организации молодежи
ППО ОП ЮУАЭС

Оказывать помощь не только к празднику
В мае на территории коммунального учреждения

«Детский центр социально-психологической реабили-
тации детей» члены Совета организации молодежи
ППО ОП ЮУАЭС монтировали детскую площадку, пода-
ренную меценатом, бывшим работником Южно-
Украинской АЭС Виталием Коломийцем. Работы
велись в нерабочее время до поздней ночи.

Приємно, що у світі є та-
ке чудове свято, як День
молоді. Своїм колегам та
молоді Атомпрофспілки Ук-
раїни хочу сказати, що ніко-
ли не потрібно боятися труд-
нощів, що виникають перед
тобою. Не люблю, коли хтось
за тебе щось вирішує, я
знаю одне, що немає пи-
тань, які не можна вирішити.
Потрібно завжди рухатися
вперед, вчитися, розвива-
тися, не боятися братися за
різні завдання, що стоять на
життєвому шляху, перейма-
ти життєвий досвід старших
колег. Мій батько завжди
говорить: «Я тобі раджу, а ти
подумай і зроби краще».

З гордістю дивлюсь у
майбутнє, пишаюся нашими
здобутками. Командна ро-
бота — це запорука справ-
жнього успіху, а знайомст-
во із новими друзями — це
чудовий спосіб обміну до-
свідом.

Молодь має таку неоці-
ненну перевагу, як вік, вік,
який дає можливість реалі-
зувати свої ідеї та передусім
себе як особистість.

У День молоді бажаю
усім розвитку, реалізації
поставлених цілей та заду-
мів, стремління до успіхів
та звершень, гарних здо-

бутків, щоб фортуна завж-
ди переслідувала по жит-
тю. Звичайно, міцного здо-
ров’я, щастя, мирного неба
над головою, добробуту в
родинах, благополуччя, Бо-
жого благословення та тер-
піння на усьому життєвому
шляху. Друзі, любіть свій
вік, дорожіть кожною хви-
линою свого чудового жит-
тя. Успіхів в усьому, бо ми
того варті.

Леонід ВОЛКОВ,
заступник голови

Організації молоді
Атомпрофспілки,
голова організації
молоді ППО ХАЕС

Подумай і зроби краще

На Запорізькій АЕС відбувся традиційний
конкурс доповідей на науково-технічні теми
серед молодих працівників станції в номінації
«Виробничий потенціал». Перше місце посіла
Яна Борисенко з цеху теплової автоматики та
вимірювань.

Переможниця у конкурсі — електрослюсар третьо-
го розряду (група ремонту приладів електромеханіки)
— працює на Запорізькій АЕС лише вісім місяців. Торік
вона закінчила з червоним дипломом Одеський націо-
нальний політехнічний університет за спеціальністю
«Автоматизоване управління технологічними проце-
сами».

«Ідея підготувати доповідь народилася на основі
власних спостережень на робочому місці. Розробляла
і підбирала відповідні засоби для її втілення самостій-
но. Та й знання, отримані в університеті, безумовно,
стали в нагоді», — розповіла Яна.

Краща доповідь — у Яни Борисенко
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

МІЖНАРОДНИЙ НАВЧАЛЬНИЙ СЕМІНАР ПРОФСПІЛОК

АТОМНІ НОВИНИ

l Обнародован проект Энергетичес-
кой стратегии Украины до 2035 года
«Безопасность, энергоэффективность,
конкурентоспособность». Об этом гово-
рится в сообщении на правительствен-
ном портале.

Министерство уточняет, что сейчас до-
кумент будут рассматривать в центральных
органах государственной власти Украины.
Проект новой Энергостратегии является
базовым документом государственной
энергетической политики, определяет цели
развития энергетического сектора в соот-
ветствии с потребностями экономического
и социального развития на период до 2035
года, а также формулирует задачи органов
исполнительной власти в сфере управления
энергетическим сектором.

Согласно обнародованному проекту, в
частности, производство электроэнергии в
Украине до 2020 года будет оставаться на
уровне около 164 млрд кВт-ч, после чего
ожидается его рост до 178 млрд кВт-ч в
2025 году, 185 млрд кВт-ч — в 2030 году и
195 млрд кВт-ч — в 2035 году.

Предполагается, что доли АЭС и ТЭС,
которые в 2016 году выработали соответ-
ственно 49,5% и 44,1% всей электроэнер-
гии, в 2020 году составят 51,8% и 36,6%, и
затем будут постепенно сокращаться, опу-
стившись до 48,2% и 32,3% соответственно
в 2035 году. Одновременно доля возобнов-
ляемой энергетики увеличится от 0,9% в
прошлом году до 5,5% — в 2020 году и
12,8% — в 2035 году, а доля гидроэнергети-
ки останется на уровне 6-7%.

Документ также ставит задачей к 2025
году интегрировать украинскую энергоси-
стему с европейской ENTSO-E, снизить
долю одного поставщика ядерного топлива
до максимум 70% к 2020 году и максимум
60% — к 2025 году.

В части транзита природного газа про-
ект, с большой вероятностью, предполагает
сохранение его за счет российского газа на
уровне 50-80 млрд куб. м до 2019 года, хотя
описан и вариант его сокращения до 15-40
млрд куб. м. Описание перспектив транзита
российского газа после 2019 году в доку-
менте отсутствует, хотя отмечается нулевая
зависимость от импорта газа из России.

l Аудиторская компания Deloitte
должна до конца июня подготовить план
проведения корпоратизации Нацио-
нальной атомной энергогенерирующей
компании «Энергоатом».

Об этом в ходе обсуждения Энерго-
стратегии Украины до 2035 года заявил
министр энергетики и угольной промыш-
ленности Игорь Насалик.

«Мы начали процесс корпоратизации
«Энергоатома». Подписаны соответствую-
щие договоры с Deloitte…  До конца июня мы
получим план проведения корпоратизации
«Энергоатома», — сказал министр.

Как сообщалось, в июне 2016 года
Верховная Рада Украины приняла закон о
корпоративном управлении в госкомпа-
ниях, который предусматривает проведе-
ние корпоратизации, в частности, создание
наблюдательных советов. Предполагается,
что эти меры позволят изолировать гос-
предприятия от политического влияния и
упростят доступ компаний к международно-
му рынку капитала.

В конце апреля 2017 года компания
Deloitte, которую Европейский банк рекон-
струкции и развития выбрал консультантом
для «Энергоатома», представила начальный
отчет о реализации проeкта по корпорати-
зации Компании. Согласно этому отчету,
процесс корпоратизации будет проведен в
три этапа: первый — это изучение и оценка
существующей законодательной базы, вто-
рой — разработка дорожной карты и третий
— определение роли совета директоров,
наблюдательного совета компании, по-
строение системы финансового контроля.

l Президент Петро Порошенко під
час відвідування Трипільської ТЕС під-
писав Закон «Про ринок електричної
енергії», прийнятий Верховною Радою
13 квітня.

«Закон є доленосним, антикорупційним.
Не буде більше ніхто встановлювати ціну на
електроенергію, вугілля, співвідношення —
те, що на певному етапі було виправдано у
вигляді формули, — скасовуємо. І ринок,
прозорий і ефективний, буде визначати ціну,
і буде перемагати той, хто найбільш ефек-
тивно працює», — підкреслив Петро Поро-
шенко.

Президент нагадав, що Закон був роз-
роблений спільно з європейським Енер-
гетичним Співтовариством, схвалений ЄС
та американськими партнерами і підтри-
маний світовими антикорупційними орга-
нізаціями.

«Ми продовжуємо наводити порядок в
Україні. Тому сьогодні тут, а не в кабінеті,
разом з вами, я прийняв рішення про під-
писання цього Закону і започаткуван-
ня процесу створення ринку електричної
енергії», — зазначив Петро Порошенко,
підкресливши, що при підготовці цього
документа була виконана величезна робо-
та. Він додав: «Результат цієї роботи — це
абсолютно нові революційні правила фун-
кціонування ринку електричної енергії —
прозорого і ефективного».

За словами Президента, нині почнеться
кропітка робота по запровадженню норм та
технологій, визначених Законом. Він зазна-
чив, що в Україні створюється модель ринку,
за якою працюють країни Європейського
Союзу. Зокрема, документ передбачає за-
провадження бірж електроенергії. За його
словами, мета Закону — входження України
до спільної енергетичної системи Євро-
пейського Союзу.

Глава держави підкреслив, що Закон має
три важливі ознаки: «Перше, він повністю
відповідає європейським стандартам та
аналогам. Друге, цей Закон запроваджує
конкурентний ринок, конкуренцію на ринку, і
це робить конкурентною не лише енергетич-
ну галузь — хто дешевше виробив, той пер-
ший продав, а й робить конкурентною укра-
їнську промисловість та економіку. Третє, він
прозорий — створює дієвий запобіжник
проявам корупції на ринку електроенергії».
Президент підкреслив, що це є ще одним
підтвердженням рішучої налаштованості на
боротьбу з корупцією.

Петро Порошенко зазначив, що Уряд
спільно з Нацкомісією мають якомога швид-
ше сформувати план заходів з імплементації
Закону. Президент додав, що всі плани захо-
дів щодо реформування енергетичної галузі
в найкоротший термін мають бути винесені
на розгляд Ради національної безпеки та
оборони та Національної ради реформ.

Президент наголосив, що попереду ще
залишається багато роботи, зокрема, має
бути розроблений законопроект «Про Фонд
енергоефективності». За його словами, пар-
тнери України — ЄС та США — готові надати
фінансову підтримку для запровадження
системи енергоефективності. Петро Поро-
шенко нагадав, що у 2014 році, коли його
обрали Президентом, українська економіка
була серед десяти найменш енергетично
ефективних економік світу. «Чим більше спо-
живали газу, тим більше коштів йшло мож-
новладцям. Ми вже сьогодні скоротили на
30% енергоспоживання і будемо продовжу-
вати робити це далі», — наголосив Пре-
зидент.

l Наприкінці травня у Києві відбулося
засідання науково-технічної Ради НАЕК
«Енергоатом» з метою обговорення тех-
ніко-економічного аналізу проекту бу-
дівництва  енергоблока №5 Рівненської
АЕС.

Засідання проходило за ініціативи керів-
ництва Рівненської АЕС під головуванням
першого віце-президента — технічного ди-
ректора НАЕК «Енергоатом» Олександра
Шавлакова та за участю експертів Науково-
технічного центру Компанії. Техніко-еконо-
мічний аналіз проекту будівництва енергоб-
лока №5, як заміщуючої потужності після
завершення у 2030–2031 рр. термінів екс-
плуатації енергоблоків №1, 2 РАЕС, розроб-
лений минулоріч спеціалістами управління
капітального будівництва РАЕС — відділу
головного технолога та служби аналізу без-
пеки. Презентацію проекту провів провідний
інженер з експлуатації устаткування РАЕС
Павло Кузнєцов.

Техніко-економічний аналіз включає в
себе аналіз стану промислового майданчи-
ка, його відповідність існуючим вимогам,
огляд існуючих сертифікованих відповідни-
ми органами реакторних установок. Як

зазначив заступник генерального директо-
ра з капітального будівництва — начальник
УКБ Сергій Куроєдов, оскільки усі етапи реа-
лізації проекту доволі масштабні, складні та
довготривалі, розпочинати вибір майбутньої
реакторної установки необхідно вже зараз, у
поточному році. Спорудження енергоблока
має загальнодержавне значення, тому по-
чинається все з підготовки нормативних
документів — відповідних законів, розпо-
рядження КМУ, експертизи та узгодження
різними державними відомствами тощо.

Новий енергоблок повинен будуватися
за сучасним проектом, який відповідає пе-
редовим вимогам безпеки. Наразі серед
типів реакторів, які розглядаються у ТЕА:
AP-1000 (1000 МВт) американської компанії
Westinghouse, ATMEA-1 (1100 МВт) — спіль-
на розробка компаній «AREVA» і «Mitsubishi
Нeavy Industries», APR-1400 (1400 МВт)
корейської КЕРСО. За словами С. Куроєдо-
ва, не розглядаються російські виробники та
ті установки, які на сьогодні знаходяться у
дослідних зразках.

«Найголовнішим ресурсом, необхідним
для будівництва майбутнього енергоблока,
завжди був та буде підготовлений десятиліт-
тями висококваліфікований персонал, з
високим рівнем відповідальності та культури
безпеки. Команда професіоналів, у яких за
плечима тридцятирічний досвід безпечної
експлуатації блоків, успішне проходження
міжнародних місій. Саме наш колектив — це
наша головна цінність», — наголосив С. Ку-
роєдов.

Зважаючи на прийняте науково-техніч-
ною Радою рішення, проект спорудження
енергоблока №5 РАЕС, як заміщуючої по-
тужності, доцільний та своєчасний, ТЕА
схвалено. Наступним етапом для реалізації
проекту буде розробка технічних вимог для
реакторної установки, якою спеціалісти РАЕС
займуться вже до кінця поточного року.

Починаючи з 2030 по 2040 роки, гене-
рація на АЕС України скоротиться з 13,9 ГВт
до 3 ГВт, у зв’язку з виведенням з експлуа-
тації діючих енергоблоків. Енергетичною
стратегією України передбачений розвиток
атомної генерації. Рівненська АЕС, яка від
початку планувалася шестиблочною (з про-
ектною потужністю 4835 МВт), є чудовим
майданчиком для будівництва нових енер-
гоблоків для заміщення і збільшення по-
тужностей. Про це свідчать географічне
розташування (близькість до кордонів ЄС,
сусідство з енергозалежними областями),
соціально-економічні передумови, низька
сейсмоактивність регіону, його інвестицій-
на привабливість, розвинена інфраструкту-
ра та потенціал електростанції. Будівницт-
во нового блока РАЕС дозволить залучити
інвестиції в дотаційні регіони, забезпечити
розвиток промисловості, реалізувати замі-
щення дорогих дефіцитних енергоносіїв —
газу і вугілля.

У ВЕРХОВНІЙ РАДІ УКРАЇНИ

Верховна Рада України ухвалила в
другому читанні й у цілому закон про
створення Фонду енергоефективнос-
ті, яким передбачається створення
організаційної структури для ефек-
тивного використання коштів на тер-
момодернізацію та енергетичну мо-
дернізацію житлового фонду.

За відповідний законопроект №5598
«Про Фонд енергоефективності» прого-
лосували 278 депутатів при необхідному
мінімумі у 226 голосів.

Представляючи законопроект, голо-
ва підкомітету Комітету з питань палив-
но-енергетичного комплексу, ядерної
політики та ядерної безпеки Олексій
Рябчин зазначив, що Фонд енергоефек-
тивності дозволить скоротити витрати
енергоресурсів.

«Створення Фонду енергоефектив-
ності дозволить залучити не лише гроші з
бюджету, а й міжнародну допомогу. Єв-
ропейський Союз і уряд Німеччини виді-
лять 120 млн євро безповоротної допо-
моги для наповнення цього фонду. Фонд
енергоефективності створить можли-
вості для прозорого управління та ство-
рення інструментів», — сказав Рябчин.

Також, доповідаючи щодо законо-
проекту, віце-прем’єр-міністр України
— міністр регіонального розвитку,
будівництва та житлово-комунального
господарства Геннадій Зубко зазна-
чив, що створення Фонду енергое-
фективності дозволить залучити між-
народну допомогу.

«Україні необхідна енергетична мо-
дернізація, а для цього потрібні кошти,
які ми повинні дати населенню, щоб
здійснити термомодернізацію та енер-
гетичну модернізацію всього житлового
фонду. Коштів на ці цілі в держбюджеті
дуже мало», — сказав він.

Згідно з пояснювальною запискою,
цим законопроектом передбачається
створення внутрішньої ієрархічної органі-
заційної структури, що складається з
наглядової ради, дирекції, технічного та
фінансового офісів.

Прийнято закон про створення
Фонду енергоефективності

Глобальный союз IndustriALL
совместно с Международной
организацией труда (МОТ) про-
вели семинары по подготовке и
проведению коллективных пере-
говоров на предприятиях для
профсоюзов Армении.

2–4 июня 2017 года в Цах-
кадзоре семинар прошел для
Армянского республиканского
отраслевого союза профессио-
нальных организаций работников
промышленности и 9–11 июня в
Агверане для Республиканского
отраслевого союза профсоюз-
ных организаций горняков, ме-
таллургов и ювелиров Респуб-
лики Армения.

Председатель Армянского
республиканского отраслевого
союза профессиональных орга-
низаций работников промышлен-
ности Гамлет Даниелян расска-
зал об обновлении профсоюза
в связи с прошедшей отчетно-
выборной кампанией, в ходе ко-
торой на многих предприятиях

были избраны новые председа-
тели. Именно вновь избранные
председатели профкомов были
приглашены на семинар, чтобы
дать им базовые знания о проф-
союзе и основы коллективных
переговоров.

Специалист по деятельности
трудящихся Московского бюро
МОТ Гоча Александрия рассказал
о Конвенциях МОТ. К настоящему
времени Армения ратифицирова-
ла 29 конвенций. Александрия
также отметил важность между-

народных соглашений и догово-
ров, подчеркнув, что в случае
противоречий с национальными
законодательными актами прио-
ритет отдается международным
договорам. Гоча Александрия от-
метил важность развития соци-
ального диалога на всех уровнях и
особую роль МОТ как единствен-
ного трехстороннего органа на
международном уровне.

Председатель Республиканс-
кого отраслевого союза проф-
союзных организаций горняков,
металлургов и ювелиров Респуб-
лики Армения Эдуард Пахлеванян
заострил внимание на важности
ведения коллективных перегово-
ров на предприятиях отрасли,
особенно с участием иностран-
ного капитала.

Вел семинары заместитель
Председателя Профессиональ-
ного союза работников атомной
энергетики и промышленности
Украины Павел Прудников, вы-
пускник трехлетнего украинс-
ко-датского проекта по подго-
товке профсоюзных тренеров 3F.
Он рассказал о разных вариантах
взаимодействия профсоюза с
работодателем, от полного про-
тивостояния до уважительного

социального диалога и сотрудни-
чества.

Особое внимание было уде-
лено необходимости эффектив-
ной информационной работы в
ходе подготовки и проведения
коллективных переговоров. В
противном случае, даже в случае
победы профсоюза и, допустим,
повышения зарплаты, все лавры и
слова благодарности работников
буду обращены к директору, а не к
профкому, который успешно про-
вел переговоры.

Среди вопросов, которые
обсуждались на семинарах, —
уровень, до которого мы можем
отступить в ходе переговоров,
не потеряв лицо перед рядовы-
ми членами профсоюза, а так-
же принципы подбора команды
переговорщиков.

Участники семинара смогли
закрепить полученную инфор-
мацию, поработав в малых груп-
пах в различных ролях членов
переговорной команды на ос-
нове разработанных стратегии
и тактики.

Вадим БОРИСОВ,
Региональный

представитель Глобального
союза IndustriALL

От противостояния — к социальному диалогу
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Захищати інтереси членів профспілки, підвищувати її імідж, зміцнювати солідарність і єдність — це основа і сила профспілки

СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ

Звернув на себе увагу формат
проведення цих слухань. Не було,
як зазвичай, оголошено урядовий
проект. Як з’ясувалося в ході зустрі-
чі, його ще не існує. Тому всі охочі
мали можливість висловити свої
погляди щодо пенсійної реформи.

Міністр соціальної політики Ук-
раїни Андрій Рева виступив у під-
сумку розгляду питання. До речі,
присутні побачили в ньому велику
впевненість у запропонованих ним
підходах до реформування пенсій-
ної системи.

За даними Пенсійного фонду
України, у 2016 році його загальні
доходи становили 255,8 млрд грн, з
них 43,7% — власні доходи, 55,7%
— кошти державного бюджету. Бу-
ло визначено, що сподівання на
добровільну легалізацію бізнесом
«тіньової» зайнятості та скорочення
заборгованості з платежів до Пен-
сійного фонду поки що не справ-
дилися.

За експертними оцінками, чи-
сельність населення України ста-
ном на 1 січня 2017 року становила
42,6 млн осіб. Чисельність зайнято-
го населення віком 15-70 років у
2016 році становила 16,3 млн осіб.
Застрахованими особами на 1 бе-
резня 2017 року є 12,9 млн осіб, з
яких повну зайнятість мають тільки
8,7 млн осіб.

Виступаючих було багато. Зву-
чали гасла підвищити заробітну
плату, щоб збільшилися нарахуван-
ня єдиного соціального внеску, під-
няти поріг для його нарахування до
повної суми заробітку, повернутися

обличчям до пенсійних проблем
«чорнобильців», для збільшення
довіри у вкладанні власних коштів у
пенсійні фонди долучити до роботи
в Україні кращі фонди Німеччини чи
інших провідних країн, проблеми
людей передпенсійного віку.

У ході слухань ряд виступаючих
відзначили, що однією з перешкод
для пропонованого урядом підви-
щення мінімального страхового
стажу з 25 років до 35 років і можли-
вого терміну виходу на пенсію з 60
на 65 років є небажання роботодав-
ців брати людей передпенсійно-
го віку на роботу. Як зазначив
міністр, відмова багатьох робото-
давців брати на роботу людей
передпенсійного віку є великою
проблемою, яку можна постарати-
ся вирішити введенням мінімаль-
них квот для таких працівників. Він
запропонував внести до закону
дуже просту поправку, як квота на
інвалідів: зобов’язати роботодавців
не менше 4-5% мати людей після
45 років. Андрій Рева зазначив, що
у органів влади існує інструмента-
рій перевірити виконання робото-
давцями цієї норми. «І якщо людина
буде скаржитися, приходити до нас
і говорити, що його не беруть на
роботу під будь-якими приводами,
отже, ми повинні мати інструмента-
рій вплинути на ситуацію», — ска-
зав міністр.

Міністр соціальної політики Ук-
раїни вважає, що розмір мінімаль-
ної пенсії в країні в сумі 4 тисячі гри-
вень — прийнятний на сьогодні.
Саме така сума, на думку міністра,

може забезпечити нормальне жит-
тя для українських пенсіонерів.
Крім того, Андрій Рева розповів про
те, яка повинна бути пенсійна сис-
тема в нашій країні. Він вважає, що
найбільше для наших реалій підхо-
дить трирівнева пенсійна система,
схожа на ту, яка функціонує в
Німеччині. Головним у такій системі
є те, що буде здійснений частковий
відхід від солідарної системи, коли
Пенсійний фонд в основному фі-
нансується за рахунок відрахувань
працездатного населення. У три-
рівневої системи солідарна части-
на виконуватиме роль виключно
соціальної безпеки. Саме з неї бу-
де формуватися мінімальна пен-
сія. Другий рівень, це коли кожен
буде самостійно відкладати кошти
на старість. Третій рівень повин-
ні складати недержавні пенсійні
фонди.

Валерій СІПЄЄВ,
фахівець з охорони праці

та соціального страхування
ЦК профспілки

Пріоритетність додержання страхових засад
при реформуванні пенсійної системи

Така тема була обговорена на парламентських слуханнях, які
відбулися 7 червня 2017 року у залі пленарних засідань Верховної
Ради України на виконання постанови Верховної Ради України від
8 лютого 2017 року №1841-VIII.

На слуханнях були присутні представники Атомпрофспілки
України. «Донедавна пенсії признача-

лися за п’ятнадцятьма різними
законами, таким чином існували
різні розрахунки пенсійного за-
безпечення. Наприклад, держ-
службовець з 20-ма роками стажу
держслужби отримував пенсію у
розмірі 90% від останнього заро-
бітку, а всі інші громадяни лише
40% від зарплати. Тобто за одна-
кового розміру стажу та однаково-
го рівня заробітку пенсії для окре-
мих категорій відрізнялися більш
ніж удвічі», — заявив міністр. На-
томість законопроект щодо ре-
формування пенсійної системи
вводить чесні та прозорі правила
визначення розміру пенсій для
усіх громадян, без огляду на ста-
тус та місце роботи.

Розмір пенсії кожного грома-
дянина України розраховувати-
меться за формулою:

Розмір пенсії = Сз х Ікз х Кс
Сз — розмір середньої заро-

бітної плати в Україні за три роки
перед зверненням за призначен-
ням пенсії.

У разі реалізації заходів з осу-
часнення пенсій наявним пенсіо-
нерам, кому пенсія вже призна-
чена, — використовуватиметься
показник середньої заробітної
плати, який використовується для
призначення пенсії в 2017 році —
показник за три роки — 2014, 2015
та 2016 роки;

Ікз — індивідуальний коефі-
цієнт заробітної плати (співвід-
ношення розміру отримуваної
зарплати по відношенню до се-
редньої зарплати, з якої сплачува-

лися внески — цю інформацію
кожен може отримати у будь-яко-
му відділенні Пенсійного фонду);

Кс — коефіцієнт страхового
стажу, який визначається як множ-
ник тривалості років стажу роботи
особи на величину оцінки одного
року страхового стажу. Сьогод-
ні величина оцінки одного року
страхового стажу дорівнює 1,35,
а з 1 січня 2018 року становитиме
1, при цьому в результаті зміни
коефіцієнта жодних змін розміру
пенсій у бік зменшення не відбу-
деться.

Єдині правила будуть впро-
ваджені і щодо термінів виходу
на пенсію. Законопроектом про
внесення змін до деяких зако-
нодавчих актів України щодо
підвищення пенсій з 1 січня
2018 року скасуваються особ-
ливі умови виходу на пенсію для
усіх громадян, крім військово-
службовців, яким призначати-
меться пенсійне забезпечення
за вислугу років.

Зміни торкнуться також ме-
ханізму відшкодування робото-
давцем витрат Пенсійного фонду
на виплату пенсій, призначених
на пільгових умовах (працівники,
зайняті на роботах у шкідливих
умовах за Списком №1 та №2).
Так, з 1 жовтня 2017 року буде
замінено механізм відшкодуван-
ня пенсій для таких категорій
працівників за віком на пільгових
умовах за рахунок сплати робо-
тодавцем підвищеної ставки
єдиного внеску розміром 15 та 7
відсотків.

Пенсії призначатимуться за прозорою
та єдиною для всіх формулою

На прес-конференції для представників регіональних засо-
бів масової інформації міністр соціальної політики України
Андрій Рева заявив про неприпустимість подальшого існування
привілейованих каст у пенсійній системі та пояснив важливість
застосування прозорих і єдиних для всіх правил при нарахуван-
ні пенсій.

ЛИСТ ДО РЕДАКЦІЇ

Шановні працівники газети, прочитав у «Атомнику
України» від 8 червня 2017 року змістовну статтю під руб-
рикою «Завжди разом — праця і спорт» про відкриття юві-
лейної Спартакіади Атомпрофспілки під знаком 25-річчя
ЦФСК «Атом України» і виникло запитання, чи є якийсь
головний документ стосовно повноважень профспілок з
розвитку фізичної культури і спорту.

Петро ТАРАСЮК,
м. Кам’янець-Подільський

ЗАКОН УКРАЇНИ
Про професійні спілки, їх права та гарантії діяльності

(Витяг)
Стаття 30. Повноваження профспілок, їх об’єднань

щодо питань охорони здоров’я громадян, фізичної культу-
ри, спорту, туризму та охорони довкілля

Профспілки, їх об’єднання організовують і здійснюють гро-
мадський контроль за реалізацією прав членів профспілки у
сфері охорони здоров’я, медико-соціальної допомоги. Проф-
спілки, їх об’єднання беруть участь у діяльності експертних,
консультативних та наглядових рад при органах та закладах
охорони здоров’я, а також можуть брати участь у розвитку
масової фізичної культури, спорту, туризму, створенні та під-
тримці спортивних товариств і туристичних організацій.

Профспілки, їх об’єднання беруть участь в охороні довкілля,
захисті населення від негативного екологічного впливу, спри-
яють діяльності громадських природоохоронних організацій,
можуть проводити громадські екологічні експертизи, здійсню-
вати іншу не заборонену законом діяльність у цій сфері.

Стаття 43. Надання профспілковим організаціям під-
приємств, установ або організацій будинків, приміщень,
споруд для ведення культурно-освітньої, оздоровчої, фіз-
культурної та спортивної роботи

Будинки, приміщення, споруди, у тому числі орендовані,
призначені для ведення культурно-освітньої, оздоровчої, фіз-
культурної та спортивної роботи серед працівників підприєм-
ства, установи або організації та членів їх сімей, а також оздо-
ровчі табори можуть передаватися на договірних засадах у
користування профспілковим організаціям цього підприєм-
ства, установи або організації.

Стаття 44. Відрахування коштів підприємствами,
установами, організаціями первинним профспілковим
організаціям на культурно-масову, фізкультурну і оздо-
ровчу роботу

Роботодавці зобов’язані відраховувати кошти первинним
профспілковим організаціям на культурно-масову, фізкультур-
ну і оздоровчу роботу в розмірах, передбачених колективним
договором та угодами, але не менш ніж 0,3 відсотка фонду опла-
ти праці з віднесенням цих сум на валові витрати, а у бюджетній
сфері — за рахунок виділення додаткових бюджетних асигнувань.
Президент України Л. КУЧМА
м. Київ, 15 вересня 1999 року, №1045-XIV

ЗАКОНОДАВЧІ НОВАЦІЇ

Із 1 липня 2017 року пільги членам сімей загиблих
(померлих) ветеранів війни надаватимуть без ураху-
вання сукупного доходу родини. Відповідні зміни внесе-
но в статтю 15 Закону України «Про статус ветеранів війни,
гарантії їх соціального захисту».

Нагадаємо, що з 2014 року сім’ї мали право на пільги
тільки за умови, коли розмір сукупного доходу родини в
розрахунку на одну особу за попередні шість місяців не
перевищував величину доходу, що дає право на податкову
соціальну пільгу (2240 грн).

ІНФОРМУЄ ДСП ЧАЕС

Кращий ескізний проект скульптурної компози-
ції вже визначено. Переможцем відкритого конкур-
су, який тривав з 10 березня по 1 червня поточного
року, був обраний проект, наданий студією «ОМІ» —
об’єднанням майстрів мистецтв України.

За умовами конкурсу головними вимогами до проек-
ту були впізнаваність персони, легкість запам’ятовуван-
ня, оригінальність архітектурно-скульптурної композиції,
художньо-образна виразність, відповідність культурно-
естетичним нормам і органічне розміщення пам'ятника в
архітектурно-ландшафтному середовищі (з урахуванням
навколишніх забудов, стилістичних особливостей архі-
тектурного вигляду).

Як відомо, Олександр Лелеченко — працівник
Чорнобильської АЕС, ліквідатор наслідків аварії, Герой
України. 26 квітня 1986 року під час аварії на 4-му блоці
ЧАЕС він спільно з оперативним персоналом електроце-
ху в умовах високих рівнів радіації організував термінові
роботи щодо попередження вибуху турбогенераторів
другої черги ЧАЕС.

Одноосібно здійснив необхідні перемикання елект-
ролізної установки, запобігши тим самим подачі водню в
машинний зал станції, на покрівлі якої була пожежа. Після
цього Олександр відмовився від запропонованої медич-
ної допомоги і залишився на робочому місці 27, 28 і 29

квітня, продовжуючи виконувати свої посадові обов’язки
з ліквідації аварії на 4-му енергоблоці і забезпечуючи без-
печну експлуатацію 1, 2 і 3 енергоблоків ЧАЕС.

Біля головного входу Чорнобильської АЕС встановлять пам’ятну
скульптуру герою-ліквідатору Олександру Лелеченку

У місті-супутнику ЮУАЕС
посвідчення почесного доно-

ра мають майже 200 осіб.
Більша частина з них — пра-

цівники містоутворюючого
підприємства. Найактивніше
в цій благородній справі
виступають колективи елек-
троцеху, цеху теплової авто-
матики та вимірювань, енер-
горемонтного підрозділу.

2016 року у відділенні
заготівлі та переробки крові
Южноукраїнської міської лі-

карні зафіксовано 1038 кро-
воздач. Місцеве відділення
заготовлює щороку більше
500 літрів крові, яка пере-
робляється на плазму, R-ма-
су та інші компоненти. Вони
потрібні як у повсякденно-
му житті — для порятунку
потерпілих у ДТП, при важ-
ких пологах, опіковій хворобі,
онкологічних захворюван-
нях, оперативних втручан-
нях та інших важких станах,
так і задля рятування жит-
тів поранених і скалічених
війною захисників України.
А людей, готових за пер-
шим покликом здати свою
кров, у Южно-Українсько-
му енергокомплексі — чи-
мало.

На фото: посвідчення
«Почесний донор Украї-
ни» і значок вручає праців-
никам ЮУАЕС завідувачка
відділення переливання
крові, голова профкому
СМСЧ №2 Людмила СТА-
РАКОНЬ

ПРАЦІВНИКИ ЮУАЕС — ПОЧЕСНІ ДОНОРИ УКРАЇНИ

Їхня місія — ділитися частинкою свого життя
Вісім працівників Южно-Українського енергокомплек-

су поповнили лави почесних донорів України. Це добро-
вольці, які 40 разів здали кров повною разовою дозою
(450 мл), у цілому — більше 16 літрів. Посвідчення
«Почесний донор України» традиційно вручили їм 14 черв-
ня — у Всесвітній день донора. Разом з документом вони
також отримали заохочення від адміністрації та проф-
спілкового комітету ВП ЮУАЕС.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ІНІЦІАТОР ЗАХОДУ — ПРОФСПІЛКОВА МОЛОДЬ

По инициативе организации молодежи профком ЦЛ
КИПиА организовал для работников подразделения и чле-
нов их семей поездку выходного дня в частный мини-зоо-
парк «Ахрика», который расположен в тридцати километ-
рах от Александрии, в селе Озера Светловодского района.

Зоопарк был создан местным фермером Александром
Швецом. Начиналось все с маленького живого уголка, теперь
же здесь живут самые разные животные — от мирных осликов
до львов и пум, для которых созданы хорошие условия, поэтому
наблюдать за ними одно удовольствие.

Прямо у входа гостей встречает лев по кличке Ричард со
своей молодой спутницей, безмятежно спят, обвивая ветви в
террариумах, питоны и удав. Не мог спокойно смотреть хозяин
зоопарка, как в ялтинском зверинце на цепи жили медвежата, —
их кормили одним хлебом и вишнями. Выкупил и привез домой.
Сейчас бурые медведи Сашка и Машка выглядят вполне счаст-
ливыми и упитанными. Мы привезли с собой гостинцы и угоща-
ли всех зверей, а они благодарили нас, тыкаясь носиками прямо
в руки, даря нам море положительных эмоций и непередавае-
мые впечатления.

Совсем недалеко от зоопарка расположилось безумно кра-
сивое, но почти исчезнувшее село Таловая балка (некогда
Тыловая балка, ведь именно здесь проходил обоз Богдана
Хмельницкого и образовался тыл). Для любителей загадочных
исторических достопримечательностей неподалеку на одном
из холмов есть интереснейшее место — церковь — Пятикутка,
1806 года возведения. Таких было только три, и одновременно
они служили монастырями, а под ними располагались монаше-
ские кельи. Местный житель нам рассказал, что согласно черте-
жам и старинным рассказам, церковь глубока ровно настолько,
насколько и высока. Под землей есть ходы, разработана систе-
ма лампадного освещения, где-то даже есть выход к пресным
водам, но поскольку все это практически разрушено, точно ска-
зать ничего нельзя. Не так давно, в 2014 году, была начата
реставрация монастыря, и сейчас почти вся церковь скрыта за
строительными лесами, но мы надеемся, что когда поедем туда
в следующий раз — работы будут уже завершены.

Благодарим профсоюзный комитет ГП «ВостГОК» за
помощь в организации поездки.

Ольга ИЛЬЧЕНКО,
председатель организации молодежи

ППО ЦЛ КИПиА,
фото автора

Удалась поездка
выходного дняПервые в 2017 году

конкурсы профмастерства
прошли в службе главного
метролога и химическом
цехе Южно-Украинской
АЭС. Давая возможность
заявить о себе, проде-
монстрировать свои зна-
ния и умение, такие меро-
приятия давно завоевали
популярность среди мо-
лодых работников пред-
приятия. Борясь за зва-
ние лучших по профессии,
участники демонстри-
руют как теоретические
знания в области техни-
ческой эксплуатации обо-
рудования, охраны труда,
пожарной безопасности,
так и практические навы-
ки в работе.

Организаторы конкурса
профессионального мас-
терства — администрация
предприятия и Совет моло-
дежи атомной станции. В
службе главного метролога
первое место занял Роман
Кирпичников, в химическом
цехе — Марина Паламарчук.
Они будут соревноваться за

звание лучшего по профес-
сии на уровне компании
«Энергоатом».

В этом году площадкой
для отраслевого конкурса
назначена Южно-Украинс-
кая АЭС. Победителям и
призерам, а также их нас-

тавникам будут вручены
дипломы и денежные пре-
мии. Кроме того, в трудовые
книжки молодых работни-
ков, победивших в конкур-
се профессионального мас-
терства НАЭК «Энергоатом»,
будет внесена соответству-

ющая запись. Они также по-
лучат первоочередное пра-
во на повышение разряда
(категории), а до момента по-
вышения разряда им будет
установлена ежемесячная
надбавка за квалификацию
в размере 10% от оклада.

Стартовали конкурсы профмастерства

Конец весны для молодых и жаждущих острых
ощущений ребят был отмечен очередным спортив-
ным мероприятием от организации молодежи ППО
ОП ЮУАЭС. На территории промышленной базы
«Березка» был проведен 12-й ежегодный турнир по
пейнтболу. В нем приняло участие 8 команд, каж-
дая из которых состояла из 3 участников.

Сражения длились более трех часов. Грамотные так-
тические приемы, ловкие трюки и меткие выстрелы не
давали расслабиться ни на минуту ни участникам, ни
болельщикам. Боль поражений и радость победы, про-
явление смелости и чувство дружеского плеча, при-
ятная атмосфера соревнований и корпоративного духа
сделали это мероприятие незабываемым.

Вернувшаяся после пятилетнего перерыва команда
ВЧ-3044 (на фото) заняла первое место, порадовав
всех зрелищной тактикой и отточенной работой про-
фессионалов. Второе место в турнирной таблице заня-
ла команда СКМ, ну а бронзу отвоевало трио из
ЦРГПМиОС ЭРП.

Подобные турниры необходимы также и для опреде-
ления качеств работников. В экстремальных условиях
психологи и руководители имеют возможность разгля-
деть скрытый потенциал своих подчиненных. Имитация
боя позволяет разглядеть характер человека без анкет и
тестов.

Хочу пожелать: пусть в нашем мире бои происходят
только маркерами и камуфляж после попадания снаря-
да окрашивался только в яркие синтетические краски, а
после боя все с улыбками возвращались домой.

Денис БУТЫРСКИЙ,
член совета организации молодежи

ППО ОП ЮУАЭС

Ежегодный турнир по пейнтболу

Сама наша героиня родилась в
многодетной семье, поэтому еще в
юности знала, что у нее точно будет
не один ребенок, однако что детей
будет пятеро, даже и представить
себе не могла. С мужем Василием
Ивановичем у нее второй брак, в
котором родилось двое детей.
Говорит, что супруг все хотел маль-
чика, вот и пошла в роддом за
сыном, а родила двойню — Танюшку

и Вову. Тетка из Курска в шутку
назвала племянницу Лиду ударни-
цей — в семье не ожидали такого
поворота событий. На вопрос, было
ли трудно поднимать на ноги пяте-
рых детей, Лидия Владимировна с
улыбкой отвечает: «Не помню. Жили
как все. Вначале в однокомнатной
квартире, потом получили трехком-
натную, а со временем и четырех-
комнатную. Купили машину, возили

детей к морю. Дети у нас абсолютно
разные: кто-то с характером, кто-то
помягче, но самое главное — все
дружные. Это и помогало в воспита-
нии: старшие нянчили младших,
поддерживали друг друга во всем».
Наверное, лукавит Лидия Владими-
ровна, легко-то наверняка не было,
просто заботы не оставляли време-
ни на подобные размышления, а
может, они не кажутся такими боль-
шими, когда тебя окружают пятеро
любящих детей.

Сегодня дети Лидии Владими-
ровны и Василия Ивановича уже
взрослые — старшему, Василию, 42
года, Кате — 33, Ире — 30, Тане и
Вове — по 25. Каждый нашел свое
место в жизни. Лидия Владимиров-
на уже не представляет своей жизни
без приятной домашней суеты и
задорного детского смеха. В празд-
ники вся семья вместе с внуками
собирается за большим столом. В
такие минуты Лидия Владимировна
— самая счастливая женщина на
свете.

Подготовила
Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

На фото: семья ГОЛУБ — внук
Владик, Василий Иванович (глава
семейства), Лидия Владимиров-
на, внучка Карина, дочери Ирина
и Екатерина.

Пятикратно счастливая мама

Лидия Владимировна Голуб работает в сернокислотном цехе
ГМЗ ГП «ВостГОК». Но не работа стала поводом для публикации о
ней, а ее достижения на материнском фронте — Лидия Владими-
ровна родила и воспитала пятерых детей.

Насичена програма, море
призів та святкова атмосфера
супроводжували відпочивальни-
ків протягом усього дня. І, зви-
чайно, багато уваги приділено
дітям. Для них був відведений
спеціальний блок конкурсної
розважальної програми, і дітво-
ра отримала неочікувано велику
кількість солодких призів.

Активно пройшли змагання з
волейболу, учасниками яких ста-
ли самі відпочивальники. Керував
спортивними змаганнями Віктор
Конопльов. За традицією таких
змагань команда-переможець
одержала свій «особливий приз».

Дякуємо всім учасникам
святкового концерту. Порадува-
ли своїми невимовно гарними
голосами сестри Олена Пришва
та Тетяна Сміла, привітавши
колег чудовими піснями. За ак-
тивність, майстерність і творчість

відпочивальники вдячні дітям
працівників ГМЗ, зокрема за
пісні та гру на саксофоні Єсенії та
Максиму Кислякам. А як же не
подякувати нашим запальним
циганам: Віті Кисляк, Олександ-
ру Толстопятенко, Світлані Ізо-
сімовій, Олександру Пень, Ка-
терині Хмарі та суперкрутому
ведмедю — Олегу Гунько. Саме
вони створювали та підтримува-
ли святковий настрій протягом
всього дня.

Від щирого серця завдячує-
мо лідерам профкому ГМЗ О.О.
Руденку та О.Г. Гуньку за під-
тримку та матеріальну допомогу.
Слова подяки висловлюємо ад-
міністрації заводу в особі М.В.
Моц-ного та начальнику дільниці
№15 В.В. Радченку за вчасну
технічну підтримку.

Рада організації
молоді ППО ГМЗ

Насичена програма,
море призів

На турбазі гідрометалургійного заводу ДП «СхідГЗК»
відбулося відкриття літнього сезону. Як завжди, захід
пройшов урочисто. Цього року святкова програма справи-
ла особливо незабутні враження на відпочивальників та
викликала масу позитивних емоцій. Організатори, вони ж і
учасники, готувались до дійства з великою любов’ю, були
цікаві декорації, креативно оформлена сцена, продумано
місце для глядачів.
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